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Folketinget har i skrivelse af 6. august (spørgsmål S 2117) anmodet om min besvarelse af følgende af 
Hans Christian Schmidt (V) stillede spørgsmål:

Spørgsmål S 2117:

”Vil ministeren oplyse, hvordan en fjerkræslagter efter ministerens mening kan oplyse sine kunder om, 
at slagtningen ikke er gennemført som halalslagtning, og vil ministeren oplyse, hvordan ministeren 
mener, at mærkningen med oplysningen om, at slagteren ikke har anvendt halalslagtemetoden, kan 
gennemføres i overensstemmelse med reglerne?”

Svar:

Det er ikke obligatorisk at mærke kød med slagtemetode, men man kan som virksomhed frivilligt vælge 
at mærke med slagtemetode, hvis man vil tilgodese en potentiel efterspørgsel fra forbrugerne. Der er 
ikke noget i mærkningsreglerne der hindrer, at en fjerkræslagter kan mærke med oplysning om ”ikke 
halalslagtet”. 

Virksomheder der ønsker nærmere vejledning om mærkning med slagtemetode kan kontakte 
Fødevarestyrelsen.

Karen Hækkerup

/Frederikke Thye
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